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Vácrátót-Vácduka Községek Önkormányzatának 
Képviselő-testületei 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót és Vácduka Község Önkormányzat Képviselő-testületeinek 2011. február 17-én, 
csütörtökön 17.00 órakor tartott közös testületi ülésén. 
 
A közös testületi ülés helye: Petőfi Sándor Általános Iskola 

2163 Vácrátót, Petőfi tér 6-8. 
 
Vácrátót részéről jelen vannak: Garamszegi Géza  polgármester 
     Papp István   alpolgármester 
     Csonka Ferencné  képviselő 

Forgonyné Wildmann Erika képviselő 
Horváth Mátyás  képviselő 
Monori Szilárd  képviselő 
 
Matyó Anikó   jegyző 

 
Vácduka részéről jelen vannak: Vágó Sándor   polgármester 
     Dukai László   képviselő 
     Herczeg Béla   képviselő 
     Makkos László Tamás képviselő 
     Marcinka János  képviselő 
     Víg János Károly  képvsielő 
             
     dr. Erős Emese  jegyző 
 
Meghívott vendégek:   Bíró Istvánné   pénzügyi előadó 
     Horváth Jánosné  pénzügyi előadó 
 

Igazoltan távol van Vácrátót részéről: Bolvári Attila  képviselő 
 

Igazoltan távol van Vácduka részéről: Csepreginé Nagy G. Ildikó alpolgármester 
 

Jegyzőkönyv-vezető:     Mikes Nóra   igazgatási előadó 
 

Garamszegi Géza vácrátóti polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 
vácrátóti Képviselő-testület 6 tagja jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Papp 
István alpolgármestert a jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontot.  
 
A vácrátóti Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a napirendi pontra tett 
javaslatokat egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta. 
 
Vágó Sándor vácdukai polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a vácdukai  
Képviselő-testület 6 tagja jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Herczeg Béla 
képviselőt a jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontot.  
 
A vácdukai Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a napirendi pontra tett 
javaslatokat egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta. 
 
Vágó Sándor vácdukai polgármester felkérte Garamszegi Géza vácrátóti polgármestert a közös 
testületi ülés levezetésére. 
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Napirendi pont: 
1./ Petőfi Sándor Általános Iskola és Benedek Elek Tagiskola 2011. évi költségvetése. 
 
1./ Napirend: 
Tárgya: Petőfi Sándor Általános Iskola és Benedek Elek Tagiskola 2011. évi költségvetése 
 

Garamszegi Géza vácrátóti polgármester elmondta, hogy a költségvetést a vácrátóti pénzügyi 
előadók készítették el az igazgatóval és a tagintézmény vezetőjével. Az írásos anyagot mindenkinek 
megküldték. A költségvetési szakfeladatokon próbáltak minimum összeggel tervezni. Az 
iskolaintegráció az elmúlt 4 évben is sikeres volt, jól működött, reméli, hogy a vácdukai képviselő-
testület is így gondolja ezt. Az integráció óta a tanárok utaznak. Felkérte Toldi Péter iskolaigazgatót 
és Törtei Sándor tagintézmény vezetőt a tájékoztatásra. 
 
Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató tájékoztatásként elmondta, hogy Vácrátót részéről mindkét 
bizottság megtárgyalta a 2011. évi költségvetést. Az Önkormányzatnak alapfeladata az általános 
iskola fenntartása. Az iskola szigorú költségvetés alapján működik, csak a legszükségesebb dolgokra 
költenek, megpróbálnak takarékosan gazdálkodni. A költségvetés szigorú állami hozzájárulásból és 
az önkormányzati finanszírozásból áll. Az állami támogatás kb. a költségvetés 60%-át fedezi, a többi 
összeget az önkormányzatnak kell hozzátennie és kigazdálkodnia. Az iskola költségvetését a 
költségvetési törvény előírásainak megfelelően készítik el évről-évre, melyek 80%-át a bérek adják, 
ezeken változtatni nem lehet. A pedagógusok közalkalmazottak és a közalkalmazotti bértábla szerint 
kapják a havi juttatásukat. A közalkalmazottak fizetési fokozata háromévente változik, ezt is a 
törvény írja elő, az emelkedés max 5.000 – 10.000 Ft között mozog, ez attól függ, hogy hány éves a 
pedagógus és milyen a végzettsége.  
 

17.10 órakor Vácduka alpolgármestere Csepreginé Nagy G. Ildikó megérkezett, így a vácdukai 
Képviselő-testület létszáma 7 főre emelkedett. 
 

Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató hozzátette, hogy a havi illetményen felül a pedagógusok 
helyettesítésért és a túlóráért is kapnak juttatást, mivel egy pedagógus heti kötelező óraszáma 22. 
Helyettesítés abban az esetben fordul elő, ha az egyik tanár például megbetegszik, vagy oktatási 
időben továbbképzésen vesz részt. Ezeket az összegeket konkrétan nem tudják előre, így ezek csak 
kalkulált számok.  
Tájékoztatásként elmondta, hogy a Vácrátóti Önkormányzat sikeresen pályázott a TÁMOP 
pályázatra, melynek eredményeként 33.373.000,-Ft-ot nyertek, amit a pedagógusok továbbképzésére 
kell fordítani. Amennyiben ez a továbbképzés hétköznapra esik, akkor a továbbképzésen résztvevő 
pedagógust máris helyettesíteni kell. A TÁMOP-on nyert támogatást csak a pályázatban 
meghatározott célra lehet felhasználni, másra nem. Az iskolában 2010. novemberében Oktatási 
Hivatali ellenőrzést tartottak, ahol néhány dologra felhívták a figyelmet. Ezek közül néhányat már 
pótoltak, ilyen volt az Alapító Okirat módosítása is, mivel az SNI-s és BTM-s gyermekek oktatása 
nem szerepelt benne, így ezzel ezt ki kellett bővíteni. Ezek a gyermekek speciális ellátást igényelnek, 
amit teljesítnie kell az iskolának, mivel ez állampolgári joguk. A speciális nevelési igényű 
gyermekek normál órán tanulnak az iskolában, azonban bizonyos speciális órákat is előírnak a 
számukra, amit az iskolának fel kell vállalnia. Vannak azonban olyan különleges esetek, amiket az 
iskola már nem tud felvállalni, ilyen pl. a vak gyermekek ellátása. Meglátásuk szerint a kistérségen 
keresztül kellene egy fő főállású logopédus-gyógypedagógust foglalkoztatni, aki el tudná látni az 
ilyen sajátos nevelési igényű gyermekeket. Logopédus eddig is volt az iskolában, ezért ez nem 
jelentene új státuszt. Az önkormányzatok presztizsét is növelné, ha felvennének egy főállású 
logopédus-gyógypedagógust. Az Önkormányzatoknak közös feladata az iskolai oktató-nevelő munka 
biztosítása, azonban a dologi kiadásokat minden önkormányzatnak magának kell fizetnie. 
 
Törtei Sándor vácdukai tagintézmény vezető megerősítette Toldi Péter által elmondottakat. Szerinte 
is az a legfontosabb, hogy az egyedi nevelési igényű gyermekek megfelelő ellátása biztosított legyen. 
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A beíratáskor még nem lehet tudni, hogy a felvett gyermek sajátos ellátást igényel-e vagy sem. Ez 
kb. 2-3 év után derül ki. Amennyiben az iskola felvállalja a speciális igényű gyermekek oktatását, 
akkor ez az iskolák színvonalát is növelni fogja. Az idei költségvetésben a tavalyi bérekkel tervezett, 
mást nem tudott alapul venni, azonban az emelkedés a TÁMOP pályázat miatt van, az egy kicsit 
torzít az összegeken. 
 

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a jegyzőnő és az iskolaigazgató elmentek egy 
szakmai egyeztetésre a Veresegyházi Kistérség Pedagógiai Szakszolgálat vezetőjéhez. A logopédus-
gyógpedagógus a 2011/2012-es tanévtől kezdené meg munkáját. Kérte a képviselőket, hogy tegyék 
fel kérdéseiket. 
 
Papp István vácrátóti alpolgármester szerint a döntés előtt tudni kellene azt, hogy mennyibe kerülne a 
gyógypedagógus bére és juttatásai. 
 
Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató közölte, hogy ezt csak azután tudja megmondani, ha felvételre 
került a gyógypedagógus, mert a bére függ a korától és a végzettségétől. 
 
Matyó Anikó jegyző véleménye szerint kb. bruttó 160-170 eFt/hó lenne a gyógypedagógus bére, 
ezen kívül mivel a kistérség alkalmazottja lenne, járna neki a havi 12.000,-Ft-os étkezési jegy is. 
Éves szinten kb. 3 millió Ft bruttó költséggel lehet számolni, de ezt konkrétan a felvétel után tudják 
majd megmondani. Ebben az évben három hónap kiadással kell kalkulálni, ha a testület elfogadja a 
határozati javaslatban foglaltakat. Erre a célra normatívát is kapna az Önkormányzat, amivel az 
összeg természetesen csökkenne. 
 

Makkos László Tamás vácdukai képviselő megkérdezte, hogy csak az államtól, vagy a kistérségtől is 
kap majd az Önkormányzat normatívát? 
 

Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató közölte, hogy kizárólag az államtól kapnak majd erre a célra 
normatívát, a kistérségtől nem. Az állam 1 gyermekre 224.000,-Ft normatívát ad. 
 

Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy nagy szükség lenne iskola pszichológusra is, 
mivel az erőszak és az agresszió egyre csak terjed, ennek kezelésére pedig speciális szakember 
szükséges. Vácrátóton 2011. február 1. napjától a Veresegyház Kistérség Esély Szociális Alapellátási 
Központ keretében biztosítják heti egy alkalommal keddenként a pszichológust, aki a Polgármesteri 
Hivatalban foglalkozik a problémás esetekkel. Nem tudja, hogy a vácdukai gyermekeket is ellátja-e 
majd a pszichológus, ennek utána kell járni. 
 
Vágó Sándor polgármester megkérdezte, hogy a vácdukai testület részéről van-e még kérdés? 
Elmondta, hogy a vácdukai testület kérése volt a múltkori ülésen, hogy még egy kicsit faragjanak le a 
vácdukai költségekből. Megkérdezte, hogy sikerült-e ezt teljesíteni? 
 

Csepreginé Nagy G. Ildikó vácdukai alpolgármester javasolta, hogy elsőként a gyógypedagógus 
alkalmazásáról döntsenek és majd utána térjenek rá a költségvetésre. Vácdukán 4 fő SNI-s gyermek 
van, míg tanulási nehézséggel küzdő gyermekből 11 fő van. Megkérdezte, hogy ezeknek az ellátása a 
gyógypedagógus felvételével biztosított lenne-e? Tudni szerette volna, hogy Vácrátóton hány 
problémás gyermek van? 
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy Vácrátóton jelenleg 1 speciális nevelési igényű gyermek van, 
Vácdukán pedig 4. A gyógypedagógus bérét természetesen annak arányában lenne célszerű 
megosztani, ahány gyermek az iskolában igénybe veszi a pedagógust. Az Oktatási Hivatal kérte azt, 
hogy ezt a feladatot ellássák és vegyék bele ezt a feladatkört az Alapító Okiratba. Amennyiben az 
ilyen speciális igényű gyermekeket a szülők elviszik egy másik iskolába, úgy az iskolát fenntartó 
önkormányzat fogja kérni ezt az összeget a gyermek lakóhelye szerinti önkormányzattól. 
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Víg János Károly vácdukai képviselő megkérdezte, hogy hány osztály van a vácrátóti iskolában és 
hány fősek az osztályok? 
 

Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató elmondta, hogy Vácrátóton 8 osztály működik az osztályok 
általában 25 fősek, van azonban a felső tagozatban egy-két alacsony létszámú osztály. A 
tantestületből 11 fő dolgozik Vácdukán, 14 fő pedig Vácrátóton, de vannak olyanok is akik 
áttanítanak a két intézményben. Óratömeg alapján dolgoznak. Több az az óratömeg, amit el kell 
látni, de vannak órakedvezmények pl: igazgatónak, igazgató-helyettesnek, osztályfőnöknek.  
 
Víg János Károly vácdukai képviselő megjegyezte, hogy ez akkor egyszerűen csak matematika. 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy a 2010. novemberében tartott ellenőrzés kapcsán az 
Oktatási Hivatal mindent rendben talált. 
 

Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a gyógypedagógus kérdéséről később is lehet dönteni, de ennek 
a költségvetésnek a részét fogja képezni.  
 

Garamszegi Géza vácrátóti polgármester megkérdezte a vácrátóti Képviselő-testületet, hogy van-e 
kérdésük a közös fenntartású intézmény költségvetésével kapcsolatban.  
 
Mivel a testület részéről más hozzászólás nem volt szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 5/2011. (II. 17.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Petőfi Sándor Általános Iskola és Benedek 
Elek Tagiskola 2011. évi költségvetését megismerte és azt a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 
  Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vágó Sándor vácdukai polgármester megkérdezte a vácdukai Képviselő-testületet, hogy van-e 
kérdésük a közös fenntartású intézmény 2011. évi költségvetésével kapcsolatban 
Mivel a testület részéről más hozzászólás nem volt szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácduka Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 igen és 5 nem szavazattal nem fogadta el a 
Petőfi Sándor Általános Iskola és Benedek Elek Tagiskola 2011. évi költségvetését  

 
Matyó Anikó jegyző a szavazás eredményének ismertetése után megállapította, hogy ameddig a 
vácdukai testület nem fogadja el a közös fenntartású intézmény költségvetését, addig Vácrátót nem 
tud továbblépni. Kérte a vácdukai testületet, hogy határozza meg, mikorra fogadja el a költségvetést. 
Kérte a vácdukai képviselőket, hogy mondják el problémájukat a költségvetéssel kapcsolatban, hogy 
válaszolni tudjanak a kérdésekre. 
 
Dukai László vácdukai képviselő elmondta, hogy a korábbi testületi ülésükön kérték Törtei Sándort, 
hogy faragjon le a költségvetésből, mivel anyagilag a testület nem tudja finanszíroznia azt. Mivel ez 
nem történt meg, ezért nem tudták azt elfogadni. Ugyanis a vácdukai önkormányzatnak 17 millió Ft-
ot kellene hozzátenni az iskola költségvetéséhez, amit nem tudnak megtenni, mivel rosszul áll 
anyagilag az önkormányzat. Úgy gondolják, hogy van még tartalék az intézményi költségvetésben, 
ezért kérték a lefaragást. Felkérte a vácrátóti igazgatót, hogy üljenek le a vácdukai tagintézmény 
vezetőjével és egyeztessenek a csökkentés érdekében. Vácduka önkormányzata mínuszban van, ezért 
át kell gondolni a költségvetést. Véleménye szerint jók az irányvonalak a fejlesztésben, de sajnos a 
vácdukai önkormányzatnak nincs rá fedezete. Túlzottan soknak tartják a helyettesítést az iskola 
kapcsán. 
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Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató közölte, hogy van egy béroldal és van egy intézmény fenntartói 
oldal, így csak az intézmény fenntartásból tudnak maximum lefaragni, a béroldalból nem.  
 
Dukai László vácdukai képviselő közölte, hogy vácduka testülete nem vár el törvénytelen dolgokat. 
 
Horváth Jánosné pénzügyi előadó kijelentette, hogy a dologi kiadások minimumon lettek tervezve, a 
bér és annak járulékai adottak. A vácdukai iskola, éves szinten kb. 500.000-Ft-ot költ dologi 
kiadásokra, ami egyáltalán nem sok.  
 

Forgonyné Wildmann Erika vácrátói képviselő megkérdezte, hogy a 2010. évhez képest mennyivel 
emelkedetett a 2011. évi költségvetés az iskola esetén? 
 
Matyó Anikó jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy ő már az előző vácdukai képviselő-testülettel is 
dolgozott, akkor is nehéz helyzetben voltak az önkormányzatok, de a két önkormányzat mindig ki 
tudta segíteni egymást. Véleménye szerint az a legfontosabb, hogy mindkét településen 
működőképes legyen az iskola. Az iskola vezetősége az, hogy nem lehet további csökkentést 
eszközölni, már így is minimálisan terveztek, a csökkentésre a testületnek kellene javaslatot tennie. 
Tudomása szerint Vácdukán sok gyermek veszi igénybe a zeneoktatást, ez is kiadásba került a 
településnek, ha esetleg ezt megszüntetnék akkor is csak évi 100.000,-Ft-ot tudnak megspórolni. 
Szinte már megszokott dolog, hogy minden évben hiánnyal tervezik a költségvetést, de lehetséges, 
hogy az új testületnek ez még új keletű dolog. 
 
Törtei Sándor vácdukai tagintézmény vezető nem érti, hogy mit vár el tőle a vácdukai testület, 
ugyanis nem tudja azt mondani, hogy kb. 2 millió Ft-tal lecsökkenti a költségvetést, mivel így is 
minimálisan terveztek. A vácdukai testület 10 %-os csökkentést kért tőle, de nem tudja, hogy minek 
a 10 %-át kellene lecsökkentenie.  
 

Garamszegi Géza polgármester javasolta a vácdukai testületnek, hogy amennyiben nem tudják a 
továbbiakban fenntartani az iskola működését, adják át az egyháznak és működtessék ők tovább. Úgy 
látja, hogy a testület azon gondolkodik, hogy nem tudják fenntartani és működtetni az iskolájukat. 
 
Makkos László Tamás vácdukai képviselő megkérdezte, hogy mikor kaphatnak majd egy olyan 
táblázatot, melyből kitűnik az, hogy mennyi a költségvetés és ebből mi teljesült.  
 
Bíró Istvánné pénzügyi előadó elmondta, hogy Vácdukán 56 millió Ft volt a költségvetése az 
iskolának, de ebből a tényleges összeg 50 millió Ft volt. A TÁMOP pályázat nagyban torzít a 
költségvetésen, ezt nem szabad elfelejteni.  
 
Csepreginé Nagy G. Ildikó vácdukai alpolgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a vácdukai 
képviselők mind vállalkozók, így ők teljesen más szemszögből állnak a költségvetéshez. Ők 
elsősorban a takarékos gazdálkodást tartják szem előtt, és úgy gondolják, hogy vannak olyan tételek 
a költségvetésben, amiken spórolni lehet. Ilyen pl. a minőségbiztosítás, ami nagyon sokba kerül éves 
szinten.  
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy vannak olyan feladatok és dolgok, amiket 
kötelezően biztosítani kell, ilyen pl. a bértömeg. 
 
Toldi Péter vácrátóti iskolaigazgató elmondta, hogy a minőségirányítás kötelező, ezt az SZMSZ írja 
elő.  
 
Matyó Anikó jegyző megállapította, hogy a vácdukai testületnek kizárólag a vácdukai iskola 
költségvetésével van gondja, nem pedig a vácrátótival.  
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Marczinka János képviselő közölte, hogy a vácdukai testületet a túlóra és a kötelező óraszám 
érdekelné, véleményük szerint ezzel lehetne csökkenteni a költségvetést. Jó lenne megoldani azt is, 
hogy ha van pl. testneveléstanár Vácdukán és Vácrátóton is akkor ne járnak át a másik helyre órát 
tartani. A vácdukai testületnek kizárólag a költségvetés gazdasági részével van gondja, a szakmai 
dolgokkal teljesen meg vannak elégedve.  
 
Toldi Péter vácrtátóti iskola igazgató megjegyezte, hogy az átjárás 9 Ft/km-be kerül, ami azt jelenti, 
hogy egy átjárás kb. 90.-Ft-ba kerül, mivel Vácrátót és Vácduka között 10 km van.  
 
Matyó Anikó jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy minden félévben készül egy kimutatás a 
túlórákról, az átjárásról szóló nyilvántartásokat pedig az iskola igazgató bármikor a testületek 
rendelkezésére tudja bocsátani.  
 
Toldi Péter vácrátóti iskola igazgatója hozzátette, hogy ezt a táblázatot mindig megküldi a vácdukai 
hivatalnak, ebbe bármikor betekinthetnek a képviselők. 
 
Garamszegi Géza polgármester kiegészítésként elmondta, hogy helyettesítés kizárólag abban az 
esetben van, ha valaki megbetegszik, vagy esetleg továbbképzésre kell mennie. Tudomása szerint 
mindenhol gondot jelent a túlóra és a helyettesítés, ez nem egyedi eset. Felajánlotta, hogy 
amennyiben a vácdukai testület igényt tart rá, úgy a vácrátóti önkormányzat pénzügyi elődadói 
segítséget nyújtanak a költségvetés átvizsgálása kapcsán és ha szükséges esetleg még az ebben a 
témában tartott testületi ülésen is részt vesznek. 
 
Csepreginé Nagy G. Ildikó vácdukai alpolgármester szerint a vácdukai testületnek további adatokra 
és egyeztetésekre van szüksége ahhoz, hogy el tudják fogadni az iskola költségvetését. Kérte a 
vácrátóti képviselőket, hogy legkésőbb 2011. február 22-ig adjanak időt nekik arra, hogy átbeszéljék 
a költségvetésüket és majd értesítik az Önkormányzatot a döntésükről. A vácrátóti pénzügyi előadók 
segítségét megköszönte és kérte, hogy a költségvetés tárgyalásakor legyenek jelen a vácdukai testület 
ülésén. 
 
Garamszegi Géza vácrátóti polgármester mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt 
megköszönte a vácdukai Képviselő-testületnek a megjelenést és a közös testületi ülést bezárta. 
 
 

Kmf. 
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